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Redaktøren har ordet 

Flere blir drepne på Hordalandsvegane i år enn i fjor. Pr. 
1/ 12 har 25 mist livet i tafikken her i fylket, mot 20 i heile
1986. Det er statistisk sett trafikkfårlege veker som står att 
før den dystre rekneskapen kan gjerast opp. 

Ekstra triste er tala for Hordaland når vi samanliknar med 
ulukkesstatisrikken for heile lander. Dei 10 første månadene 
i år har talet på trafikkdrepne i Norge gått ned med 51 
personar. 

Vegane i Hordaland blir betre, som elles i landet. Farten 
aukar. Diverre aukar ikkje aktsemda mellom trafikantane 
tilsvarande, ser det ut for. 

Skal vi i større grad kunne kjempa mot denne uheldige 
utviklinga, må innsatsen i trafikktryggleiksarbeidet aukasr. 
Haldningane er ikkje gode nok. Både blanc bilførarar, 
mocorsyklistar og fotgjengarar må det skapast betre forståing 
for tiltak som gjer det tryggare å ferdast på vegane våre. 

Vi har alle eir ansvar i dette arbeidet. 
Med denne utgåva av Veg i Vest har vi halde lovnaden om 

4 nr. også i 1987. Vi vedgår at bladet, av ulike årsaker ikkje 
har korne ut til rett tid dette året, og vonar at dette skal bli 
betre i 1988. 

Red. 

I 
- -- ------ - ---
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Det nye vegvesenet 
Regjeringa har utarbeidd eie prowam om betre service 
b t mogleg umymng av staten sme ressursar. oa es k f' . f . · 1 "'F . å nå <lesse måla skal den en ·elte etat a e1 nare su -or' 1·. k . I d . amtidig med at den po 1t1S ·e srynnga mot 1ovu -ltng, 5 • b "d k I bl. . 'I , I skal bli betre. Alt vart ar e1 s -a 1 me1r ma retta ma a , tidlegare, og v1 skal betre enn før dokumemera om enn li "kk. måla er nådd e er 1 • ·ie. 

N e idear vinn fram_ �nkelte vil kanskje meme at ?ette har v1 høyrt før, uran 
ar der har skjedd nokon revolusion. . . . . . Likevel føler eg at _der no er ein Sterk polisusk v.ilJe ul 

,renking og ezt ønskJe om ar alle statstilseere skal fa høve nj å vern med og forma sin eigen arbeidssituasjon slik ar 
[I. kan arbeide mest magleg effektivt og målretta, bryr
v,·ngsrid, der nye forslag og idear har lettare for å vinna 
r:am og ikkje bli avvist. Der er no mogleg i mange høve å 
få prøvd nye ring i mindre målesrokk for å sjå korleis der 
fungerer. Det er nok å nemne dei nye vedlikehaldsområda 
i Hordaland og der nye maskinopplegger som vi venrar oss 
111ykje av. 
Betre styring 

Økonomistyringsprosjektet har ale gitt fordeler, men vil 
dei neste m åra også gi oss nye urfordringar. Eg føler meg 
overrydd om ar med det arbeider sum er igang, vil vi makte 
å lage ein enkel, oversiktleg handlingsplan. Med utprøving, 
og kanskje litt feiling, vil vi rruleg koma fram ril eir enkelt 

og tenleg oppfølgingssystem. Målet må vere at vi ved inn
gangen til neste vegplanperiode 1990-93 har er gjennom
prøvd styringssystem, slik at vi klart kan dokumentere re
sultata våre. 
Blir høyn 

Biltilsynet vil alt neste år få tilført nye ressursar, og kan 
kome ur på vegen oftare enn før. Alle er samd i at biltilsy
net si hovedoppgåve er trafikksikring. Likevel nyttar biltil
synet ein sror del av sin arbeidskapasitet på reine avgiftssa
ker, som i alle høve ikkje har noko med trafikksikring å 
gjera. Også på derte området ser det no ut for at vi blir 
høyre, slik at biltilsynet kan få konsentrere seg om sine ei
genrlege oppgåver, Når vi ser på ulykkesstatistikken for 
inneverande år, så ser vi ar det trengs. 
Takk for innsatsen 

Ser vi på årer som snart er gått, er der grunn ril å vere 
nøgd med <lei måla vi har nådd. Trass stor trafikkauke, har 
trafikkavviklinga gått bra, borrsecr frå i rush-tida på eir par 
av innfartsårene. Nye veg- og tunnelparsellar er tatt i bruk, og Bergen sentrum har alt fått merka nytten av dei nye 
omkjøringsvegane. 

Trass i ein streng vimer i låglandet, kjem vi ut med ved
likehaldsbudsjetta uran overskridingar. Det er frå politisk 
hald no gjeva grønt lys for dei ro store bruprosjekta Sal
husbrua og Askøybrua. Eg er overtydd om at eg har alle i 
veger.iren med meg når eg seier at vi gler oss cil å ca fatt 
på 1988 Men først skal vi feire jul. GOD JUU 
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Vegfast 
fjordkryssing 
til avløysing av 
dagens 
ferjesamband 
nord og sør for 
Srord, kan gje 
ei femdobling 
av trafikk
pocensialet. 
Biletet er frå 
Valevåg. 

KAN GJE FEMDOBLING 
AV TRAFIKKTAIA 

Kor mykje vil trafikken 
auka med ein ferjefri kyststam
veg gjennom vestlandsfylka? 
Svaret har ingen i dag, men 
freistnader på å spå dukkar et
terlcvart fram. Såleis har As
plan i Stavanger utarbeidd ei 
grafisk framstilling over tra
fikkpotensialet. Dei tek føre 
seg årsdøgntrafikk og folketal 
i byar og tettstader langs kys
ten frå Stavanger til Trond
heim. Ut frå stoda i dag på 
El8 mellom Drammen og 
Flekkefjord, bar ein korne 
fram til ei utrekning over po
tensialet for ein ferjefri kyst-
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stamveg på Vestlandet. Inte
ressant er det at ein mellom 
anna opererer med ei femdo
bl ing av trafikken med vegfast 
fjordkryssing nord og sør for 
Stord. 

P,H�jc:ktlc:iar Olav Hauge hjil As
plan i Stavanger stn.:kar under at 
fra ms li 11 inga ikk je er nokon prognuse. 
Men den gjev der nivå trafikken i dag 
kunne hart, dersom kystsrnnwegen 
hadde vore ferjefri. Han meiner al 
uppstillinga er endå ei stadfesreing av 
dagens ferjestatistikk gjev sva::rt kon
serval ivc ml, som ikkjc er noko vel
eigna grunnlag for ei vudering ,1v 
rec1lismcn i kystsrnmvegen. 

Drammen-Flekkefjord 
K Vel hadde aktivitetsnivåer vore på 

Vestlandet uran ferjer;, Kysrsramveg
utvalet har stilt sp0rsmfiler. Uran dei 
hindringane som fjordkryssingar med 
ferje fører med seg, er der rimeleg i\ 
tru at rrafikksrrukruren på Vesrlander 
hadde vore tilnærma som på Ausr
lander ug Sørlandet. 

Mc:d dette som u1g,1ngspunkt Ji;1r 

Asplan studert tr.ifikk-strukwrc:n 
1.ings E 18 frå Drammen ti! l'lckkc
fjunl, for ii finna karakteristiske 1il
hcwe mellom trafikkmengde. avswnd
og folketal. Statistikk syner ar det er
ein klar samanheng mellom trafikk
mengde og folkeral langs El8.

Vidare er trafikkmengde halde s,1-
man med avstand frå bysenrn1 og fol· 
ketal i områder. For kvart byområde 



_ Kystscamvegen vil gje ein vesen�

le r aktivitetsauke på Vestland�t, sei

erg prosjekdeiar Olav Hauge hJå As-

plan i Stavanger. 

d tre tilhøvet rekna ut og framstilt er e 
grafisk. 

U trekningar for E 18 er n�tta som 
runnlag for å sjå på potensielle tra

fikkmengder langs kyststamvegen. 

Aukar med_ 150 prosent 
Resultatet em har kame fram nl er 

derre: . . . 
I høve ril sroda .1 dag ville trafikk: 
ngda på ein feqefn kysrstamveg 1 

me 

· 11110msnm ha vore 150 prosent hø-g
�:e. Fjordkryssingar vil til dels ha veg 
,deg høgare trafikk enn derre. sei 

1. • . 1 f' Ser vi på deta Jar 1 materia er 11111 

vi ar dagens tr'
d
afi

l
kksiruasj�n 

,
mellom 

Bergen og Stor 1ar em arsuøgntra
fikk på 1.000 køyrery, medan poten
sialer med landfast vegsamband g1ev 
kring 5.000 køyrety pr. døgn. Der sa-
111e tilhøvet gjeld for fjordkryssingar 
mellom Stord og Haugesund. 

Hovudkonklusjonen av tala er uan
sett ar ein ferjefri kyststamveg vil gje 
ein vesentleg auke i aktiviteten på 
Vestlandet. 

Sannsynlege Hordaland-løyvingar 1990-93: 

Livard Skorpa er
sekretær for 

,, kyststamvegurvalget. 

Knappe milliarden 
til kyststamvegen 

I framlegget til revisjon av Norsk Vegplan for perioden 
1990-93 vil det venteleg bli sett av investeringar for kring 
980 millionar kr. til nybygging langs kyststamvegen. I 
Løpet av perioden vil eksisterande veg, som inngår i 
kyststamvegen gjennom Hordaland, vere utbetra til 
rimeleg bra standard, sa sekretæren for kyststamvegutvalet, 
overing. Lidvard Skorpa, Statens vegvesen Rogaland, 
under eit kyststamvegseminar i Oslo. 

Av store einskildprosjekt i 
Hordaland i perioden, trekte han
fram ny veg frå Rogaland grense
mot Valevåg (45 mill.), tiltak på 
Bergens-halvøya (380 mill.), 
bygging av Salhusbrua (460 mill.)
og utbedring Romarheim-Matre 
(50 mill.) ved bygging av ny veg 
Storvam-Matre. 

Mest bompengar 
Av dei samla investeringane på 

kyststamveglina gjennom 
Hordaland i perioden 1990-93, vil 
700 mill. kr. truleg bli henta frå 

trafikantane gjennom 
bompengeinnkrevjing. Dette gjeld 
fylgjande prosjekt: Os-Bergen, 
bompengeringen i Bergen og bru
over Salhusfjorden. 

I ein oversikt over sannsynlege
kystsramveginvesteringar i 
Hordaland neste vegplanperiode, 
vert det vist til ein post på 15 mill. 
for rv. 14 over Srord, 230 mill. 
Os-Bergen og 150 mill. gjennom 
Bergen. På strekninga 
Knarvik-Eikanger vil det truleg bli 
brukt 25 mill. kr. i neste 
vegplanperiode. 
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Statelege løyvingar til 
riksveganlegg blir i 
større grad enn før brukt 
aust for Langfjella og 
nord for Dovre. Tilhøvet 
mellom Vestlandet og 
resten av landet er endra i 
negativ lei for vår 
landsdel. Utviklinga viser 
ikkje teikn til balansering 
i dei tala vi kjenner til i 
dag, seier seksjonsleiar 
Per Steffen Myhren til 
Veg i Vest. :,.:-·;";·· 

. ( I' .. /'·'.;;:'> 
j· �'iff,i(}ff;"""'�"<'-2':''"" "A@O<' •· .Zf}f,i/;''"' · %,' . ,,_.,,, ,, 

�; . A4?&--�-tr+�� .. �i:�F�- .tl\;.tt�i?�1:tfi!�1.:�Jt�{(��t;�-t·:.zJ. :tl 
. .,, .,--//�N-W . , , ,,., -" .,,..a+; . ,,..,,,,z.;>.(<;,-. .;(Y =MY-/�;ØW-,-:-,?'/lfi.,�,�,;, < .. >v. 

Statsløyvingane dreier bort 
frå vestlandsvegane 

Han kan d11ku111c:mern ai Vesthm
de1 kjem skc:ivt ut .iv ei slik saman
likning. I hv1ve til 1987 l{1g riksvegl0y
vinganc: til Vestl,tnde:1 ',().fi() prosent 
h�1garc: 1 I 979 

Ekstrainnsats i nord og aust 
Rc:lativ1 sc:11 er u1vikling.i i vest 
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klarr dtirlegare enn for resten av lan
det. Dc:tic blir ikkje endni i vegplan
pcriodc:n 1990-9',. ifolgc: Vegdirekw
ratcl sine rammer 

- l(v,1 er årsab ril Lk:nc'

- Trulc:g ligg forklaring,1 i det eks-
tr;mrdin,erc vc:gprogr;1mmcr pii I mil-

liard kruncr dci nurdlegastc fylb fekk 
1 samband med handsaminga av vide
reføring av Nordlandsbana. Ekstraor
dinære s1a1slv1yvingar til Oslo og 
1\kershus har han s;1me effekten. seier 
Myhren. 

- Kur store tal snakkar vi um ;, 

- [nncvcrandc vegplanperiode gjev



ein svikt på kring 10 prosent, eller
[lllag 300 mill. kr. for Rogaland,

Hordaland, Sogn og Fjordane og Mø
re og Romsdal rilsaman. 

Bornpengar 
- Trass i lågare stareleg løyvingar

aukar omfanget i vegbygginga på
Vesdander? 

- Eigeninnsarsen har gjeve auke i 
vegbygginga på Vestlandet. Derre kan 
j]Jusrrerasr med at Vestlander sin del 
av landets samla forskotteringar ligg 
på omlag 60 prosent. 

I fjor vart der kravd inn brutto 215 
[llill. kr. i bompengar her i landet. Av 

Heile 45 
prosent av 
riksvegnettet 
på Vestlander 
er 
einfeltvegar, 
seier 
seksjonsleiar 
Per Steffen 
Myhren. 

Europaveg
kvardagen i 
Hordaland. 
Sommarmo
tiv frå E68 
mellom 
Steinstø og 
Fyksesund 
bru i Kvam. 
(Foto: 
Åsmund 
Soldal) 

derre var 120 mill. (55 prosent) på 
Vestlandet. Hordaland hadde åleine 
90 av dei 120 vesrlandsmillionane. 

Ein oversikr over igangverande og 
vedrekne bompengeprosjekt viser ei 
investering på 5,3 milliarder kr., 51 
prosent av derre fell på Vestlandet. 

For å surnmera: Landsdelen i vest 
har med andre ord 60 prosem av for
skorteringane, 55 prosent av innbetal
te bompengar og 51 prosent av ved
rekne bompengeprosjekt. Av riksveg
løyvingar får Vestlandet likevel berre 
28 prosent, seier Myhren, som har ei 
innhaldsrik lisre av argument for ar 
Vestlandet treng ei heilt anna utvik
ling når det gjeld vegløyvingar frå sta
ten. 

Ferjekøar, ras og 
smale stamvegar 

- Vestlandet har nesten 75 prosent
av ferjetrafikken her i lander. Ola og 
Kari Vestlending har 30 ferjeturar i 
gjennomsnitt pr. år, medan slekrnin
gane <leira ellers i lander berre har tre 

slike rurar i årer. Utlegga til all denne 
reiseverksemda over fjordane våre er 
1.300 kr. årer for vestlendingen, me
dan gjennomsnittet for resten av lan
der er 1 50 kr. 

Sjølv om Vestlandet har 75 prosent 
av ferjetrafikken, blir berre halvparten 
av den starelege ferjestøtten på 400 
mill. kr. i året, tildelt ferjedrifta på 
Vestlandet. 

- Dessuten, seier Myhren, er det
farligare å vera vegfarande på Vest
landet enn ellers i lander. 45 prosent 
av vegane i vest en mindre enn 6 me
ter breie (einfeltvegar). Derre gjeld 
m.a. store delar av stamvegnettet.
Berre 20 prosent av vegane ellers i 
landet er så smale. 

- Og då har vi ikkje nemnd rasfare
og veglause grender. Heller ikkje ar 
srore delar av Vestlandet er urestengd 
frå omverda når siste ferja har gårr 
om kvelden. 

Vi manglar iallfall ikkje argun,enr 
når diskusjonen om rullering av 
Norsk Vegplan 1990-93 skal førasr, 
konkluderar Per Steffen Myhren i 
denne samtalen med Veg i Vest. 
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«Dei siste grusvegane vi 
hadde var berre farandes 
på i overskya ver. Var 
det frost fekk me 
telehiv, var det regn 
fekk me rein skjær 
graut, og var det sol og 
fint ver vart det straks 
støvplager. Og med all 
den trafikken som det 
etter kvart vart, så var 
det ikkje fritt for svære 
slaghol heller.>> 
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EIT LN PA VEGEN 
Av Rigmor Skauge Haaland 

Der er den «nye» pensjonisten, 
63-åringen Hjalmar Nesse frå Seim
som sir og filosoferar over tilværer
som vedlikehaldsmann i Hordaland
vegvesen gjennom nesten 40 år. Dei
siste 20 åra har han hatt lastebil og
køyrd grus og stein, men ril å byrja
med var der langt enklare ting dei
hadde å bala med.

Lite mekanikk 
- Lg var flink til å balansera ein

rrillebår. Men det var ikkje særleg 
moro å stå med minebor og feisel 
ein heil dag. Anten ein held minebo
ren eller ein svinga feiselen kjencle 
ein seg både skeiv i ryggen og skeiv 
i augene når dagen var omme. Men 

du veit det var konservative ingeniø
rar på Vegkonroret i byrjinga av 

50-åra. Det var ikkje mykje meka

nikk å sjå ute på vegane. Eg minnest

første gongen eg såg ein dumpar

som var leigd til å få vekk stein
massar med. Eg kunne ikkje anna

enn ropa over meg kor lett steinen

varr trille utfor skråninga. Men opp
synsmannen var kjapp i replikken:
«Det van ikkje mykje pengar i por·
temoneane våre rå slikt. .. »

Løfta 200 kg 
Det vart ein annan tid då det vart 

generasjonsskifte på Vegkonroret. 
Dei unge ingeniørane ville ha ar· 
beider unna. Men jammen var der 
mykje «slavearbeid» som måcre gje-



Hjalmar Nesse rykkjer det er greie 
å vera pensjonist. Her sir han i 
�odstol�n med dei synl�ge minne
frå eida 1 vegvesener: Ein 
krysrallva:e frå y egkonrorer og ei 
fin skål fra arbe1dskamerarane. 
foco: Rigmor Haaland 

rast då og. Me srrøydde for hand, me
reinska stikkrenne for hand. Og når 
srøvet gjorde seg gjeldande hadde 
me 200 kilos far med klorkalsium 
som måtte opp på lasteplanet. Eg 
skal seia deg at Husmorlaget hadde 
ikkje kame inn i bilerer den tida med 
sirt krav om 40-kilos sekker. .. 

Ståplass til klinikken 
I 195 3 fekk eg den første motor

høvelen som var i bruk på vegane i 
Norhordland. Den henta eg i Asane. 
Ea veit eg tenkte då eg køyrde med 

/;J • han ril Sreinesrø at me hadde trass 

alt berre veg på hi sida hjå oss. Me 
kunne då køyra urnnom slaghola i 
der minste ... 

Ellers hadde ikkje kona der serleg 
komforrabelr ein gong eg skulle køy
ra henne til Kvinneklinikken då ho 
skulle ha eit av dei seks borna våre. 
Eg hadde ein liten Folkevognsbuss, 
og tru meg eller ei, kjerringa sro i 
bussen, ho greidde ikkje sirja, endå 
eg nesten lista meg fram mellom al
le hola .... 

Kampen mot vinteren 
Me bygde oss hus her på Seim i 

1960. Huser sette eg opp i nærleiken 
av Furubergstunnelen der arbeids
gjengen hadde mørestaden vår kvar 
morgen. Eg ville ha kortast mogeleg 
veg ril jobben. Folk var byrja bygga i 
Knarvik då, men eg såg meg ikkje 
syn med å sykla der frå i all slags 
ver. Kven kunne renkje seg at bil er
ter kvart skulle koma på kvart hus ) 

Den trav las re tida eg har vore 
med på, var vinteren 1955, då der 
kom så uhorveleg mykje snø. Den 
eine euer den andre av vedlikehalds
folka gav opp, så mange vegar var 
stengde. Han far var vegvakrnr her i 
Seim og Alversund. Eg fekk han til å 
ringa Alversund og Manger Damp
båtlag og få dei ril å rekvirera laste
bil. Då det var ordna, hadde ikkje bi
len plogfeste. Me måtte til Høyland 
og få han Alfred ur ein sein lørdags
kveld. Men sanneleg greidde me hal
de vegen Isdalsrø-Erhaugane open, 
og me var dei einasre som ikkje gav 
oss. 

Grensetrefningar 
Hjalmar Nesse forte! frå «minne

boka si» med eir eige glimt i auga, 
og det er ikkje vanskeleg å verta dre
gen med i der han minnasr. Kven av 
oss har ikkje dei smale bygdevegane 
i minnet ) Og kven hugsar ikkje kor 
eitrande sinna mange grunneigarar 
kunne vera dersom folk frå vegstel
let kom nokre sencimerer uranfor 
vegen når dei ril dømes dreiv og 
skrapa) Han Hjalmar hadde mangt 
eir hissig ordskifte med slike folk, 
men når temperaturen vart normal 
att hjå alle parter, var snart use1nja 
lagt til sides. Men der var ikkje enk
elt på dei gamle grusvegane som 
hadde der med å siga ur. Ofte måtte 
dei nesten leita etter stikkrennene, 

og ofre måtte dei reparera desse, der 
var ikkje enkelt å få pengar ril røyr. 
Og vedlikehaldsfolka måne vita ar 
vegen skulle vera 3,75 meter med
rekna grøfta .... 

Spa med sete 
Ellers fekk karane på vegarbeid 

ofte høyra virsar hjå forbipasseran
de. Dei sto lagleg ril for hogg når 
godtfolk rykte dei hadde vore lenge 
nok på ein vegstubbe. Hjalmar likte 
ri koma folk i forkjøper, så den han
delsreisane som rulla ned vidauge 
missce poenger sier då Hjalmar bad 
om å få kjøpa ein spa hjå han, men 
det måtte vera ein med sete på. 

Elles meiner Hjalmar ar det var 
ikkje så lete å ca seg serleg lange 
pauser i arbeider. Vedlikehaldsfolka 
hadde ikkje brakkar, så dei måtte ry 
inn i løer og uthus, eller under tre 
som sco lagleg til. Og då kunne der 
verca i kaldasre lager for karar som 
hadde jobba seg gode sveitt på føre
hand. For Hjalmar srrekar sterkt un
der ar dei som jobbar i Vegvesener 
kan der dei steller med. Han har ikk
je opplevd mykje unnasluntring i si
ne år på vegen, og har der skjedd ar 
folk ikkje dugde, så fekk dei sparken. 
Men der var helse folk som jobba på 
«s ysse lserj ing.» 

Etterspurd husbyggjar 
Der kjennesr både i armer, bein og 

rygg ar ein har reke mange runge rak 
gjennom liver, seier Hjalmar. Han 
har ingen ring i mor å få rolegare 
dagar. Ellers har han ikkje harr pro
blem med å få tida ril å gå. Han har 
born som bygger hus, og i den sam
anhengen er far svære etterspurt. 

Når husabygginga er over, har 
Hjalmar tru på ar det skal verra råd 
med å finna rirrøyre likevel. Han har 
ikkje lyst å gå i vegen for kona hei
me i srova. Når han sir seg ned i 
godsrolen, kan han sjå dei synlege 
minrn1 om tida ved Hordaland veg
vesen: Ein srasleg krystallvase med 
inskripsjon frå Vegkontorer, og ei 
fin skål med inskripsjon frå arbeids
kamerarar. Og så kan han og kona 
minnasc ruren som van skipa for dei 
nye pensjoniscane no nyss. 

«Der var eir fine rillrak som Vea-
. 

b konroret godt kan giera fleire gon-
ger» er Hjalmar Nesse sin kommen
tar. 

VEG I VEST. g 



Prøveåret med «Pro
sjekt Maskin» nærmar 
seg slutten. Drifta av 
maskinavdelinga har vo
re lagt under eit økono
misk ansvarsprinsipp, 
med eit ansvarleg styre. 
Eg tykkjer vi er komne 
rimeleg bra ut av dette, 
seier maskinsjef Lars 
Kleppe til V eg i V est. 
V i er i mål på no kre 
område. Men heilt ve
sentleg for ei økono
misk maskinforvaltning 
i framtida er innføring 
av heilt nye budsjettruti
ner, med ei finansie
ringsordning for inves
teringar som set oss i 
stand til å tevle med pri
vat maskindrift. 

· Nokre av måla med
: maskinprosjekcet
har vi oppnådd,
andre står att å forna
ei løysing på, seier
maskinsjef Lars 
Kleppe. 
----"'{!· 

GODE RESULTAT AV MASKINPROSJEKTET 
Omlegging av budsjettrutiner avgjerande for ei økonomisk drift 

Vi har nådd målet vårt om eir for
malisert og effekrivr samarbeid mel
lom avdelingane. Styrer er leia av 
driftssjefen, og består elles av an
leggsjef, vedlikehaldsjef og maskin
sjef. Derre organer markerer eir 
sams ansvar for maskinforvaltninga. 

Konkurransedyktig 
Hovudmåler for arbeider ril styret, 

er å få ei maksimal utnytting av ma
skinparken - til så låge kostnader 
som moglcg. Våre eigne mask i ner 
skal vera konkurransedyktig med dei 
pri vare i pris. 

Storieikcn og samanseninga av 
maskinparken skal vere ei1 resultat 
av eit ren samarbeid mellom ma
skinavdelinga og brukaravclelinganc, 
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på grunnlag av den rrongen brukar
avdelingane har ril kvar tid. 

Delegering 
Ein vikrig del av prosjektet er å få 

meir ur av personellressursane våre. 
Dette kan skje gjennom delegering 
av avgjerder. Delegert målrerra lei
ing er, - saman med ei berre opplæ
ring av mannskapa, ein nøkkel til ei 
betre utvikling her, seier Kleppe. 

Vi har delt oppgåvene våre i 
mindre målområde, og legg vekt på 
målsettingsdiskusjonar ure på verk
staden og på lagsmøte. Vi har t.d. 
srilt ein viss sum til disposisjon ril 
invcsteringar i nytt utstyr til verk
sraclcn. A vgjcrda om korleis desse 
midlane skulle nytast van delegert 
ril dei tilsette på verkstaden, med 
rnålscning å gje eir best mogleg re-

sultat for ei økonomisk drifr av ma
skinparken. 

Kortsiktig planlegging 
må bli betre 

- Er ein nøgd med planlegginga
av maskindrifta;, 

- Avdelinga ser opp ein årleg dis
posisjonsplan, som er noko grov
maska. Målsettinga er å korne fram 
ril meir handrerlege korttidsplanar. 
Her står enno mykje att å gjera. 
Men vi er på veg også her. 

Vi er i gang med å få ei berre 
planlegging på oppsynsmannsida. 
Frå I. desember i år vert der gjenn
omført ei endring av arbeids- og an
svarsfordelinga i organisasjonen vår. 
tilpassa det gjeldane målsryrings
prinsippet. 

I 

l 
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- Kva ligg i denne endringa?
_ Maskinoppsynsmennene har. an-l·et for vegvesenet sine maskiner sva . Id· nai1 sitt disrrikt, både når det gie 111 ' 

. 

1· konomi og sjølve drifra (Det b 1r
ø oa endring i distriktsinndelmga).1n0 k" Grunnlaget for mas ·moppsyns-nene sitt arbeid skal vera ma-111en . skindisponeringsplanen og drifrs-
budsjetta.Vesenrleg er det at mask_inopp-smennene no skal arbeida ut sy n I D driftplanar for kvart kvarta .. esse
skal syna planlagt utnymng, mnrek-. og uto1frer for maskmene I d1-te1 o strikter. 

Videre skal maskinoppsynsmenne ha ansvaret for utarbeiding av ne . . k !an cal og økonoi:n1styr111g av ver ·-p dene Der er likevel em føreset-stH l ar leiinga av desse ven delegertnat , i 
ril verkstadformenn, så hrngt ral er.Drifrsresulrara for maskmene skal rapporterast på oppsynsmannsm1.1re, og dette gjev gru nnlag for kvarralrapporrar. 

I gal lei - Kva er hovudproblemer somstår an å løyse for å få ei maskinforvaltning som er på høgde med privat drift? - Dagens budsjerrruriner står i �egen for ei god løysing av maskinforvaltninga. I dag er der i røynda Stortinget som avgjer kva vegvesenet kan investera i maskindrifta Budsjettframlegget for 1988 er og dyster lesnad. Vegvesenet ønskjer at meir forretningsmessige tankar skal leggjasr ril grunn for maskindrifta. Vi er air 1 dag konkurransedyktige på ein del felt. Men dagens budsjett- og fmansieringssituasjon fører i gal lei, og gjev oss ein stadig re_duksjon i ma�skinparken. Til slutt sit vi att med ei gama! og dyr maskinpark. D
0

å kan vi ikkje lenger løyse de1 oppgavene v1 er pålagt. 
Nye budsjettrutiner 
fyrst i 1990 Vegdirektoratet har no . utarbeiddframlegg til eir nytt buds1etterings-

Økonomisering av maskin- og 
bilparken er nødvendig for å syna 
at vegvesenet er 
konkurransedyktig. 

system. Prinsippet gjev ei tilpassing ril den sroda <lei private maskinhaldarane er i. Det vert opna for at vegvesener kan ta opp lån til maskinkjøp og drifrsbygningar frå_ ein sentral «maskinbank», der m1dlane er øyremerka maskinavdelinga. Framlegger skal vidare ril samferdsledepartemenret og seinare til Scortinget. Med vanleg prosedyre for politisk handsaming av spørsmålet, tyder dette at vi tidlegast kan gjennomføra nyordninga frå 1990, seier Lars Kleppe til Veg i Vest. Mykje tid har også gått med til opplæring av personell i samband med prøveprosjektet for ei berre maskinforvaltning siste året. Men ein har alt sett resultat av arbeidet. Det gjev inspirasjon til vidare innsats komande år. Siktemålet er å oppnå ei meir effektiv og økonomisk maskinforvaltning, ril nytte for heile vegarbeidsdrifra. 
VEG l VEST · l l 



NYE VEGAR I SØNDRE DISTRIKT: 

Riksveg 14 mellom 
Valevåg og Rogaland 
grense vil ha høg tofelts 
standard når den er full
ført til sommaren, nokre 
månader før tida. Då er 
to års anleggsdrift av
slutta, og vi har fått ein 
9,5 km lang veg med 
god standard gjennom 
Sveio, frå Valevåg til 
Barvågvatn. Bilturen frå 
ferjekaia på Valevåg til 
Haugesund by, kan gje
rast på ein liten halvti
me, på 4 mil med god 
veg. 

Ein utvida riksveg 14 gjev betre 
samband mellom Hordaland og Ro
galand. Men som kjent emnar no ro
galendingane på eit nytt og kortare 
ferjesamband over Boknafjorden. 
Når den undersjøiske tunnelen til 
Rennesøy og brusamband til Bokn 
står ferdig i 1993, vil ferjeturen over 
fjorden verta nedkorta frå 75 til l 5 
minutt. Då kjem hovudvegen nord
over til Kårstø og vegen vidare vida
re vil naturleg fylgja fylkesveglina 
frå Våg mot Fjon og Haukås. 

Fjon-Haukås til 50 mill. 
Og då er vi inne på Hordaland sirr 

vc:gbudsjw all. Fylkesvc:gen ,nc:Jlorn 
Våg og Fjon er bygt. Frå Fjon og vi
darc: til Haukås hur fylkesvegen 

�lcndig standard. Planlegginga er i
lull gang for ei uberring av den 7,3 
km lange vegen. Prisen blir på kring 
50 mill. kr. 

Vegen vil utgjera ei hovudi.ire 
nordover ril Valevag når de1 nyl: 
sambandet uver Boknafjordi.:n l:r ski
pa. Men også for ,1us1-vc:sr s.imban
t!l:1 il:ngst sør i Hord,il,111d vi I vl:gc:n 
l'1on-Haukås gje ei vesentlig innspa
ring Svc:io vil ffi c:i innkorting av vc:
gc:n .1ustover mot Åkrafjorden pn 25 
k Ill 
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Høg tofelts standard 
Valevag-Rogaland grense 

Fjon-Haukås løyser ut framtidig riksvegline 

Liaros-tunnelen 
Neste tunnelprosjekt i søndre di

scrike ligg i Samnanger. Liaros-cun
nelen er det mange som vencar på. 
Til hausten 1988 tek anleggsarbeidet 
til. I startssesongen 1988 vert det 
vurdert å regulera trafikken forbi an
leggsområdet ved einvegskøyring. 
Dette avdi det må vera ein viss flyt i 
trafikken gjennom rasområdet. Pla
nen går ut på at ein skal sleppa tra
fikk gjennom den 500 meter lange 
Liaros-tunnelen påska 1989. 
Tysse-tunnelen i 
same slengen 

Prioriteringa mellom Liaros-tun
nelen og tunnelløysing bak Tysse, 
har vare eit diskusjonsemne føre av
gjerda i år. Det er klart at arbeidet 
med <lei to nye tunnelane i Samnan
ger vil skje som eit samanhengande 
prosjekt. Ein går direkte vidare på 
Tyssetunnelen, og samla anleggstid 
er rekna til å bli to og eit halvt år, 
med ein samla kostnad på 60 mill. 
kr. 

Tysse-tunnelen blir på 1.650 m, 
har innslag frå fjordsida på Gjerde, 
og kjem ut att i dagen eit stykke sør 
for Frøland, med ei 100 meter lang 
bru over Tysseelva. 
Hol mefjord-Ådland 

frå Samnanger er ikkje vegen 
lang til Holmefjord og Ådlandpar
selh1ne i Fusa. Desse bitane av riks
veg 13 har venta lenge på ei utbet
ring. Dersom det blir reduksjonar i 
1988-budsjertet står Holmefiorcl
parsellen utsett til. Plangrunnlaget 
ligg klart, og det er rekna med ei 
!0ysing på grunnspørsmålet.

Tilsaman utgjer dei to p,1rsellane
">.S km med ny veg, til ein samla
kosr1wd på 27 mill. kr. Det ideelle
vil vera å ta dei to parasellane sam
stundes. Det er førebels berre føn
opp løyving til Holmefjord-parsel
len. med 9 mill. Alternativet kan ve-

ra å venta med anleggstart til båe 
parsellane kan takast samstundes. 
Utbetringar på Stord 

Riksveg 14 over Stord vart berre 
framkorneleg då vegen til Skjershol
mane vart opna i 1983. No står det 
att ein del parti lenger nord før heile 
vegen fram til Sandvikvåg er tofelts
veg. 

Mellom Agdestein og Jektevik står 
det att nokre parti i det såkalla Ufø
ro. Kostnaden med dette arbeidet 
ligg på 12-15 mill. kr. 

Det er vidare tale om utbecring av 
6,4 km veg frå Jekrevik til Raun
holm. For å få denne vegen utvida til 
2-felts breidde, må det brukast kring 
20 mill. kr. Totalt står det såleis att
ei løyving på over 30 mill. før Srord
har 2-feltsveg.

På Sandvikvåg vil der med det 
fyrste bli sett i verk arbeid med om
bygging av den eine ferjelemmen, 
slik ar båe «landingsplassane» på 
kaia kan ta imor 140-bilarsferja frå 
Halhjem. 
Treng 100 mill. i Kvinnherad 

Det er etter måten få trafikkuluk
ker på rv. 13 gjennom Kvinnherad. 
Ser ein på den varierande vegstan
darden mellom einfeltsveg og to
feltsveg, skulle ein tru at taler på 
uhell var høgare. Der er likevel 
trong for ein del gang- og sykkelve
gar på fleire strekningar gjennom 
kommunen. Skal heile vegen utvi
dast til tofelts-standard er det trong 
for I 00 mill. kr., noko det ikkje er 
plass ril i dei to komande vegplan
periodane. Det er likevel von å få lø
yst nokre av sykkelveg-prosjekta 
perioden. 
Halsnøy-Kvinnherad 

Halsc:m,y har utsikter ril fost
landssamband med Kvinnherad. 
Vegkontort gjer framlegg om at rv 
54/i følgjer ei ny fylling over H0y
landssundc:t, til ein kostnad av kring 



100 mill. kr. Alternativer er ein un
dersjøisk vegtunnel på 3,2 km, ril ein 
pris på kr_in� 130 mill. kr. . Der er ,kkJe serr av budsiemrndlar 
for denne vegen, og ein kostnad på 
100 mill. kr. vil gje ein bompenge
rakst på 30 kr., som er på grensa av 
det ein kan tilrå. 
f olgefonn-studiar 

Planane om tunnel under Folge
fonna er eir studium verd. Noko 
grunnlag for å rekne ut rrafikkpo: rensialer har em 1kkJe. Det som er 1 

ang er ei undersøking av vegval for 
fonda I, Ullensvang, Odda, Kvinn
berad, Stord og Fitjar. Ut frå dette 
vonar ein å laga ein modell som kan 
seia noko vetugt om kor stor trafikk 
ein kan venta gjennom den påtenkte 
tunnelen. 

Heilt avgjerande for finansieringa 
er der at ein får 30 prosent av konse
sjonskraf:midlane som fylkeskom
munen rar over. Kvmnherad kom
nune har reke på seg å scilla garanti 
�ersom bompengeinmekrene svik-
rar. Ordskiftet om prioriteringa av
denne tunnelen går vidare. Seinast 

kom det eir vedtak frå Haugesund 
bystyre, som ser Åkrafjordbrua fram
for tunnelen. Men vegkontoret held seg til gjeldande politiske vedtak i 
den saka, og arbeidet med Åkra
fjord-brua ligg på is. 

Hovudplanen for Folgefonn-tun
nelen går ut til høyring kring årskif
tet. 
Hodnanes-vegen 

Det ligg føre planar om vidarefø
ring av rv. 547 til Hodnanes, lengst 
sør på Tysnes, med bygging av ny 
ferjekai her. Dette prosjekter omfat
ter også vegarm ril Flatråker. Vegen 
vil bli kring 6 km lang, og anleggs
kostnaden ligg på kring 30-40 mill. 
kr. 

Hordnanes-vegen er prioritert 
svært høgt av Tysnes kommune. Ve
gen vil gje ei innkorting av ferje
sambandet over Langenuen frå 20 til 
8 minutt, med ferjerute rett over ril 
Jektevik på Stord. 

Der er ikkje fullfinansiering av 
dette anlegger i vegplanperioden 
1990-93, men kommunane Tysnes, 
Stord, Fitjar, Fusa og Kvinnherad ar
beider for tida med eie økonomisk 

Ny riksveg 14 gjennom Sveio blir 
ferdig sommaren 1988, nokre 
månader før «avtalt» med 
trafikantane. 
opplegg med sikte på å medverka ril 
finansiering av Hodnanes-parasell. 
Hordaland vegkontor reknar med å 
få ferdig detaljplanen i løpet av 
1988. 
Brandasund-vegen 

Ein oversikt over nye vegplanar i 
søndre distrikt ville ikkje vore full
stendig uran ar ein rek med det store 
fylkesvegprosjektet som står for tur. 
Veg til Brandasund er der semje om, 
og denne vil gje dei 150 innbuarane 
i kystbygda samband til Bømlo. Den 
statlege tilskorsordninga for større 
fylkesvegprosjekt har gjort realise
ringa av dette gamle vegkravet mog
leg. 

Detaljplanlegginga er i gang for 
den 5, l km lange vegen om Austvik 
i Bømlo. Anleggskostnaden vert på 
61 mill. kr., og vegen omfatter i alt 4 
større bruprosjekt, på mellom 120 
og 240 meter. Tilsaman tre fjerde
parcar av anleggskostnaden går ril 
bygging av bruer. 

VEG l VEST - 13 



TREKANSAMBANDET SVEIO-STORD-BØMLO: 

Eg har ikkje fasitsvaret 
for realismen i planene om 
trekantsamband Sveio
Stord-Bømlo over Føyno. 
Det er li te forsking som kan 
dokumentera tala som er lagt 
fram. Ingen kan vera 100 pro
sent sikre på spådomane om 
dette prosjektet. Men veg
kontoret kan ikkje ta sjansar 
på såpass uvisst grunnlag. Vi 
har lagt oss på ei nøktern line 
i saka. Difor kan vi ikkje til
rå at ein no går laus på dette 
trekantsambandet, seier di
striktsleiar Kjell Hisdal til 
Veg i Vest. 

Vegkontoret har 
ikke fasitsvaret 

Samla anleggskostnad for vegfasr 
fjordkryssing frå Sveio ril Srord, med 
arm ril Bømlo vil bli kring 700-750 
mill. kr. Med ein realistisk bompen
gesats for derre sambandet vil ein 
ikkje makta å fullfinansiera prosjek
ter berre med bompengeinn-krev
jing. Vår førebels utrekning seier ar 
der manglar I 50 mill. kr. for å få fi
nansiert planane. 

For optimistisk 
- Men konsulentrapporten forte!

noko anna) 
- Der er rett ar konsulenten som

bru- og tunnelselskaper i Sunnhord
land har engasjere, har kome til at 
prosjekter kan fullfinansierast ved 
hjelp av bompengar. Men vi meiner 
kosrnadsoverslager her er sen for 
lttgt. Trafikkprognosane dei nyrrar er 
for opcimisLiske. Bompengesarsane 
som dei opererer med er dobbelt så 
lmge som ferjesarsane. Derre gjev 
ikkjc så gunstig trafikkutvikling. 

For ein liren bil vil der kusta 60 
kr. kvar veg. Der tyder at cin stordbu 
som vil ril Bømlo må bctala tilsam
men 120 kr. Det er tale 0111 f1rskosr-
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nader på 20-25.000 kr. for dei som 
er dagpendlarar på derte sambandet. 
Då er vi oppe i ra! som får innverk
nad på den private økonomien til 
den einskilde trafikant. 

Kan ikkje forsvarast 
- Eg kan ikkje forsvara å gå inn

på eie såpass uvisst prosjekt. Veg
kontorer kan ikkje ta risiko på å 
bomma på eir bompengeprosjekt 
som dette. Vi har alltid vore nøkter
ne i dei privatfinansierte prosjekta 
vi har gåre inn for ticllegare. Alle 
bompengefinansierte ucbyggings
oppgåver har vore løyst i samsvar 
med budsjettene cal. Det ville ha vo
re nærmast ei katastrofe om Statens 
vegvesen skulle stilla seg_ bak eir
bompengeprosjekt som 1kkJe let seg 
realisera, seier H isdal. 

Han vedgår at det her må treffast 
ei avgjerd, uran at ein har sikre erfa
ringsdata 11 byggja på Men dersom 
noverande trafikkutvikling på ferje
sambandet Skjersholmane-Valevåg 
held fram, vil ein på noko lengre 
sikt ha eir betre grunnlag for fullfi
nansiering :tv eir fastlandssamband 
for Stord. 

;,ff��!n 
Sveio-Stord-Bømlo er � 
ikkje realistisk nok ei! I 
ac vegvesenet kan stilla i:,, 
seg bak det, seier 
distriktsleiar Kjell 

. Hisdal. 

.:� 
'" --:.� ·-c.:.. tf{tJ 

Bankvesenet tek sjansar 
- Men dersom bankane, trass i

usikre tal, vil satsa på å finansiera 
trekantsambandet for Sunnhord
land1 

- Vi ser i dag at bankane står i kø 
for å vera med på finansiering av 
bompengeprosjekt her i landet. Det 
verkar som det er nok for dei å ta 
trygd i tunnellufta. Dersom bankane 
er villege til å satse pengane sine på 
prosjekt som ikkje er sikre, økono
misk sett, er det vanskeleg å seia kva 
som vil skje. Vegvesenet er likevel 
nøydd til å vera på den sikre sida når 
vi skal gje våre tilrådingar, seier 
Hisdal, som altså held fast på Hor
daland vegkontor sire opplegg. 

Det tyder på at ein no vil arbeide 
vidare med godkjenning av planane 
for flytebru over Stokksundet, mel
lom Stord og Bømlo. Dererrer skal 
det arbeidast vidare med hovudpla
nen for fast samband mellom Scord 
og Sveio. Ein runnet eller ei bru ril 
Bømlo lengst sør på Stord, over fno
øya, er eir av dei tre alternativa som 
har vore vurdere også av vegkonro
rer. Samla sett vil likevel flytebru 
over Stokksundet gje høgst sam
funnsøkonomisk og transporrøkono· 
misk nytte. Brua er kostnadsrekna til 
230 mill. kr., med 70 prosenr bom
pengefinansiering, etter ei takst som 
er den same som ein betalar på ferja 
i dag. 

l 



Ein tunnel mellom Øystese og 
Fyksesund kan gje ei (nnsparin� i
veglengda på nesten em halv mil., 
og avlaste den smale vegen langs 
Hardangerfjorden. (Foco: Åsmund 
Soldal). 

r, Løysing 

I 

for tlaske
halsane på 
E68 i Kvam 

Vi har no midlar til å ut
betra eit av dei to verste 
punkta på E68 gjennom 
Kvam i vinter. Det er tale om 
drøye co millionar som skal 
til for å fjerne hindringa ved 
Tveitnes mellom Fyksesund 
og Ålvik. Den andre flaske
halsen ligg på Klyve, nær 
Fyksesund bru. Også her er 
det bruk for drøye to mill. 
kr., og vi vonar iallfall at det
te problemet skal vera løyst i 
1989, seier distriktsleiar Kjell 
Hisdal. 

Det oppstår stadig lange bilkøar 
når større køyrety møtast på dei 
smalaste vegstykka på E68 gjennom 
Kvam. Sist somrnar var det tider då 
trafikken sto bom still i lange perio
dar. Problema van satt i fokus av 
rnedia, og statsråd Kjell Borgen kun
ne ved sjølvsyn konstatera at tilhøva 
er ein europaveg lite verdig. 

Trang for score summar 
Med ei samla løyving på 5 mill. vil 

Hordaland vegkontor kunne utbetra 
dei trangaste stykka på vegen gjenn
om Kvam kommune. Dei verste 
problema skulle vera løyst når flas
kehalsane på Tveimes og Klyve er 
fjerna. 

Men det er framleis trang for sto
re løyvingar for å gjera europavegen 
gjennom Kvam til god tofeltsveg. 
Med srøtte frå kommunen er det sett 
i gang aksjon for å få bygd tunnel 
mellom Øystese og Fyksesund. No
verande vegstrekning er 8,3 km. 
Med ein 3,4 km lang tunnel vil ein 
spara 4,9 km på denne srrekninga. 

Det er rala om ei løyving på 50 
mill.kr. Der er pengar som det er 

uråd å finne i Norsk Vegplan pr. i 
dag. Bompengefinansiering er difor 
løysinga om ein vil byggja denne 
tunnelen i løpet av <lei nærasre ro 
vegplanperiodane. 

Skal det byggjast tofeltsveg mel
lom Fyksesund og Granvin er inves
teringsrrongen 200 mill. kr. Veg
kontorer ser ikkje utsikter til dette i 
dei ro fyrste vegplanperiodane, seier 
Kjel! Hisdal til Veg i Vest. 
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ÅKRAFJORDVEGEN: 
. 

· ···-'

.----------------, Utviding av E76 langs Åkrafjorden er ei koscesam og vanskeleg oppgåve,
Utbygginga av E76 

langs Åkrafjorden til to
felts, rassikker veg er 
den mest interessante ut
fordringa i søndre di
strikt. Dei spesielle til
høva på den 27 km lange 
strekninga gjer dette til 
ei fagleg utfordring på 
alle plan, seier distrikts
leiar Kjell Hisdal til Veg 
i Vest. Oppgåva er ut
fordrande for ingeniøra
ne både på planavdelin
ga og anleggsavdelinga. 
Og ikkje minst for dei 
som skal byggja vegen 
langs Åkrafjorden. 
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STØRSTE FAGLEGE 
UTFORDRINGA 

I SØNDRE DISTRIKT 
Investeringa mellom Håland ug Fjæ
ra blir på 250 mill. kr. ( 1987-verdi). 
Der er ikkje vanskelig å dukument e
ra trongen for ein betre veg langs 
Åkrafjorden. Ein del stygge urfor
h,yringar talar sitr klare språk. 
Dwdsulukkcr har skjedd. Hordaland 
vegkontor legger også vekt på ar 

hovedvegen austover for Nord
Rtigaland. 

Betrar posisjonen 
- Kvaticl kan arbeidet ca ril:'
- På veggplanen er det sett av

kring 20 mill. kr. ril Åkrafjordvegen 
i 1989, som er nok til ar anleggsar-
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beider då kan ca ril. Der er førebels 
tirr uklart kor srore investeringar 
som blir sen inn i vegplanperioden 
I 990-93. Men eg har inntrykk av ar 
ei framprioritering av denne vegen 
er på gang. Eg reknar med at jobben 
er gjort i underkant av ti år frå no, 
seier Hisdal, som viser til framlegget 
om bompengefinansiering. 

Svært dyrt anlegg 
- Det er ingen lett jobb å byggja

skikkeleg veg her? 
- Anleggsterrenget er svært tøfft.

Det er noko av det verste vi har i 
fylket, og anlegget vil bli svært dyre. 
Prisen ligg på 9.600 kr. meteren, 
som er svære høgt. Ordinær utbyg
gingspris er 6.000 kr. Vi rekner rned 

Lagnaden til noverande Trolljuv 
bru er ikkje avklara. Ny bru skal 
uansett byggast lenger inne i juvet. 
Denne vert amen tofeltsbru og tek 
all trafikken, eller einfelcsbru, med 
bruk av gamlebrua til vestgåande 
trafikk. 

at vi vil liggja iallfall 50 prosent 
over vanleg vegmeterpris. 

Den nye europavegen langs Akra
fjorden vil i score trekk fylgja nove
rande vegline, med utviding av eksi
scerande tunnelar. Det vil bli vurdert 
å byggja co nye tunnelar. Ein ved 
Markhus, på kring 400 meter, og 
eventuelt ein ved Hagurnes, like vest 
for fjæra, forbi eie rasfarleg område. 
Denne bli mellom 500 og 600 meter 
lang. Under detaljplanlegginga kan 
det dessutan bli aktuelt å gjera fram
legg om fleire, korcare tunnelar eller 
rasoverbygg, for å sikre vegen moe 
rasfare. 

Ny bro over trolljuvet 
- Kva med Trolljuv bru1 

- Her er vi enno ikkje ferdig med
vurderingane våre. Der er co alterna
tiv: 1. Den noverande brua skal 
framleis brukast, men berre til vest
gåande trafikk. Brua og tunnelen blir 
såleis einvegskøyrd, og ny bru blir 
bygd lenger inne i juvet, som saman 
med ny tunnel skal losa austgåande 
trafikk trygt fram. 

2. Dersom vi finn at noverancle
bru er for svak vil det bli bygd ny 
tofelts bru med ny tofelts tunnel len
ger inne i juvet, og noverande veg
stykke blir lagt ned. 

Noverande tunnelar skal ellers ut
vidasc alle plasser langs fjorden. 

Kjell Hisdal ser altså score utforcl
ringar i arbeidet med Akrafjordve
gen. Vonleg vil oppgåva vera løyst 
mnan 1996-1997. 
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Christies
gate er 
blitt 
bedre å 
ferdes i 
for de 
myke 
trafikan
ter. 

CHRISTIESGATE I NY, FIN DRAKT 
Veg-opprusting med vekt på miljøet kan danne mønster for flere bygater 

En av de mest trafikkerte 
bygatene, Christiesgate, er i 
1987 fornyet. Vegbanen har 
fått nytt dekke, asfalt, fra Ny
gårdsgaten til Kaigaten. For
tauene har fått ny belegning, 
betongheller og brostein, fra 
Lars Hillesgate til Kaigaten. 
Fornyingen av Christiesgate 
er et ledd i en plan om å reha
bilitere flere sterkt trafikkerte 
gater i Bergen sentrum. 

Prosjektet med rehabilitering av 
Chrisriesgate ha gått over omlag l 0 
mnd. Der var nedsatt en prosjekt
gruppe bestående av represencancer 
fra vedlikehold, plan og anlegg fra 
Vegkonroret, I representant fra an
leggsseksjonen ved Bergen kommu
ne og 2 representanter fra et konsu
lentfirma. Prosjektledelsen var fra 
Vegkontoret, med avd.ing. Håkon 
Toverud som prosjektleder. Konsu
lcntfinnaer lng. Kjell Bruer A/S var 
ansvarlig for å utarbiede planer og 
beskrivelser. 

Estetiske hensyn 
Modellen for fornyingen av Chri

stiesgate er hentet fra Lars Hilles
gatc. Men i tillegg til vegbanen skul-
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le også fortauene fornyes. Vegbanen 
ble prioritert for å gi en funksjonell 
trafikkavvikling og jevn kjørebane, 
og at vannet skulle ledes effektive til 
dreneringssyscemec. En 23 cm rykk 
becongplace skal bære den tunge tra
fikken og hindre deformasjoner i 
vegbanen. Som belegning ble valgt 
en kjøresterk asfalt. Utformingen av 
fortauene skulle i første rekke ta 
hensyn ril miljøet og forgjengere. 
Det ble derfor lage scor veke på det 
estetiske, og vi valgte en betegning 
med kombinasjon av betongheller, 
brostein og smågacestein. Disse ma
terialene tåler dessuten godt vedlike
hold/ snøbrøyting Alle lysmaster ble 
flyttet vekk fra fortauene, for at for
tauene skal være åpne og uten hin
der. 

Stengt i 4 uker 
Arbeidene med vegbanen ble ut

ført dels av vegvesenet, dels av en

treprenør. 
Arbeidene med vegbanen rok 4 

uker, og Christiesgate var i denne 
perioden helt stengt for trafikk. Det
te lettet arbeidene vesentlig og var 
helt avgjørende for en så kort an
leggsperiode. Der var små trafikk
problemer i sentrum, selv om gaten 
var stengt. Vegkontoret hadde job
bc:t i lang tid med trafikkph1nleggin
gen og det er all grunn til å rose de 

som stod bak og gjennomførte tra
fikkplanene i anleggsperioden. 

Omfattende arbeid 
Etter ar betongarbeidene var ut

ført ble Christiesgate åpnet for tra
fikk. Nå startet arbeidene med for
tauskantscein og renner. Disse ar
beidene ble utført av anleggsgart
nermester Svein Boasson, som også 
har hatt alle fortausarbeidene. 

På grunn av noen problemer i 
overflaten på betongen, ble det lagt 
et tynt lag asfalt. Derre lå fram til 
leggingen av det endelige slitelaget, 
som ble utført i helgen ] l-14 sep
tember. I denne perioden var også 
gata stengt for trafikk. Arbeidene 
med fortauet har pågått i september 
og oktober. Det har vært er omfat
tende arbeid og tok noe lenger eid 
enn forutsatt. 

Høy standard 
Når vi nå ser på de utførte arbei

dene er det ingen tvil om at Chri
sriesgate, både funksjonelt og miljø
messig, har fått en høy standard. Det 
er all grunn til å være fornøyd med 
resultatet. Bergen sentrum har fått 
en ferdsebåre i ny drakt, som glir 
fint inn i bybildet, og bidrar til trive
lige omgivelser rundt travle trafikkå
rer. 



Nye lokale på Stord 
Vegstasjonen og biltilsynet kunne nylig flytte inn i nye lo

kale på Vabakken, 1 km frå Leirvik sentrum. Gamlebygget på 
150 kvm har vore sprengt for mange år siden. For biltilsynet 
tyder innflyttinga slutten på eit 6 år langt brakkeliv. 

Vegstasjonen fekk trong for meir 
plass etrer at Stord vedlikeha!dsom
råde var utvida med Ølen, Eene, 
Kvinnherad og de lar av Fusa. Stasjo
nen tel i dag vegmeister og 4 opp
synsmenn. 

I minste laget 
Biltilsynet har sendt kontorbrak-

kene sine ril Rådalen og blirr sam
buar med vedlikehaldsfolka. Vegsta
sjonen disponerer førsre høgda i ny
bygget, med lager, verkstad og kon
roravdeling. 

Biltilsynet har heile 2. høgda. 
Golvflata i nybygger er på totalt 540 
kvm. Byggearbeider pågjekk frå 
mars til oktober i år, og arbeidet har 
kosta 3,5 mill. kr. 

Det er lyst og 
triveleg i 
nybygget, tykkjer 
vegmeister Louis 
Ekse og Kari 
Tranøy på 
vegstasjonen. 

Vegstasjonen held 
til i første høgda 
og biltilsynet i 
andre, i der nye 
administrasjons
bygget til 
vegvesener på 
Vabakken. 

Aud Marit 
Agasøsrer og 
Rolf Johansen 
er nøgde med 
ar 
brakketilværet 
er over for 
biltilsynet på 
Stord. 

Vegmeister Louis Ekse seier ril 
Veg i Vest at nybygget eigentleg er i 
minste laget air ved innflytting. Ein 
har reke i bruk eir einmannskonror 
som tomannskontor for å få plass ril 
alle. 

Vegen ut av kurs 
- Er der sett av plass til andre

bygges reg? 
- Der ligg ikkje føre planar om

fleire bygg. Huset er bygd før den 
nye riksvegen til Skjersholmane, og 
ligg ikkje heilt rett ril i høve ril nye
vegen. 

- Visste ikkje vegvesener korleis
vegen ville bli byge? 

- Vegen ligg iallfall slik no ar hu
ser står på skrå i høve ril riksveglina. 
Nybygg vil difor vere vanskelig å få 
ril, meiner Ekse. 

To nye hallar 
I tillegg ril kontora i hovudbyg

ninga har biltilsynet fått ein kon
trollhall på 210 kvm, som sto ferdig 
i somrnar. Kostnaden var her 3 mill. 
kr. 

. Vegstasjonen har fått ein frirrligg
iande lagerhall og garasje på ein an
nan kant av tomta. Denne er på 540 
kvm, og gjev plass ril både utstyr, la
ger for sand og salt, garasjeanlegg og 
kaldtlager, med m.a. dekk ril samt
lege maskiner og bilar. Denne vart 
reken i bruk for nokre veker sidan. 
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DRAGESET OG EGGEN MED GODE RØYNSLER 
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Ny flytebru vert 
bygd parallellt 
med tidligare 
flytebru (t.v.) 
over Lake 
Washingt0n. 

Midten til- · venstre: 
"','/,','',, · \)(\.J Motiv frå, .2. 111,�1\X 

-===;.====;;.;;;;;==::-="=--=' Oakland Bay 
Bridge. Brua 

. ,_ 

sysselsec heile 200 
personar, cil 
bompengeinn
krevjing og 
vedlikehald. 
Femti er til 
eikvar eid 
oppcekne med å 

-"-'"'--"'---.....,.,_�----- måla brua. 

Omsyn til vedlikehald 
viktig ved bygging av flytebru 
Der må leggjast stor vekt på om

syna til vedlikehald ved bygging av 
flytebru, seier anleggsjef Bengt Dra
gesec til Veg i Vest. Han forcel om 
inntrykk frå studieturen til USA, 
som han og plansjef Arild Eggen 
gjennomførre i haust. Sjølv for vel
røynde vegingeniørar var det atskil
leg å bli imponert over. Når det 

gjeld vegbygging er der som å korne 
ril ei anna verd. 

Utgangspunkter var flyrebruplanane 
for Bergsøy-sundet. Ein ville srudere 
flytebru-prosjekt i USA, som også er 
av interesse for planleggingf av Sal
husbrua. 

Sidan <lesse kunnskapane kan ha 

Arild Eggen var 
noko skeptisk til 
denne 
parkeringsauto
maten på grensa 
til Mexico, lengst 
sør i California. 

I Nede til venstre: 
·�-"!!"I: Fuge til flytebrua 

I 
over Lake
Washingcon, før 
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:usA-TIJREN: . 
nyere for Hordaland vegkonror også, 
slo plansjef og anleggssjef fylgje. 
Stormen tok brua 

Dei ligg i seaten Washington, på 
nordvestkysten, dei aktuelle flytebru
prosjekta ein tok føre seg. Over 
Hoodkanalen ved Seattle har dei 
bygd ny bru som erstatning for den 
tredjeparten av brua som vart øyde
lagt under ekstreme vertilhøve i 
1979. Luker vare ved eie uhell ståan
de opne, og brua tok inn vatn. Tred
jeparten av brua sank. 

Den nye brudelen ski! seg ur frå 
den gamle. Ein har lært av røynslene 
som uhellet ga. Brua over Hood
kanalen vare bygd i 1961, og er vel 2 
km lang. Det er tilsett 6 personar 
som driv med vedlikehald av brua. 
Det var fyrst I 0-15 år erter opninga 
at vedlikehaldsoppgåvene melde seg. 
Djupna i kanalen varierer frå 80 ril 
320 for. Tidevatnet går frå pluss 2 ril 
minus 4 for. 

Flytebrudebacren i USA liknar 
ikkje den vi har i Hordaland. Det 
renn ferskvatn ut i Hoodkanalen, 
men eventuelle vanskar for brakk
vatnet som fylgje av flytebrua var 
ikkje på tale. Amerikanarane berre 
smilte når dei fekk høyre om proble
ma flyrebruplanleggjarane i Norge 
blir møtt med. 
Flytebru over innsjøen 

Lake Washington har fleire flyte
bruer. Ei ny er under bygging paral
lellt med den gamle, av kapasirets
omsyn. Her kjem den nye intersrac
lege hovudvegen, I 90, som går fram 
ril Seattle sentrum. Bygginga koster 
no 1. mill. dollar pr. dag. Neste år 
blir pengeforbruket endå større, skal 
er\treprenørane halde tempoplanen. 

Brua over Lake Washington vert 
bygd uran luker i overflata. Hold
kanalbrua, derimot, har heile 530 lu
ker. Der finst ein gangveg inne i 
brua. Den er svært renleg ril vedlike
hald og inspeksjon. 
Over 10 køyrefelt 

Eggen og Drageset fekk med seg 
mykje meir enn flyrebruar på <lei ro 
vekene dei vitja USA. Dei leigde bil 
både på austkysten og vestkysten, og 
fekk godt høve til å prøva vegstan
darden. - Vegnettet er overveldande, 

seier Drageset. Fleire plassar med 
kryss og avramping hadde eit tosifra 
cal køyre feir. 

På austkysten såg Hordaland sine 
utsende medarbeidarar på eit spesi
elt fjordkryssingsprosjekt ved inn
seglinga til Baltimore. Ein nord
mann som heirer Sverdrup har vare 
prosjektleiar, og sambandet var ein 
kombinasjon av bru ar og tunnel un
der vatn, med knutepunkt på kunsti
ge øyer. Det var ei merkeleg kjensle 
å køyre over ei bru utan å kunne sjå 
land, seier Bengt Drageser. 

Seksti videoskjermar ser deg 
Inn til sjølve Baltimore sentrum 

går det to undersjøiske runnelar. Dei 
er bompengefinansiert og har 8 køy
refelt kvar. Dagleg passerer det her 
150.000 køyrety, og TV-overvakinga 
er svære intens. Så og seie kvar me
ter av runnelane er dekka, og i kon
trollrommet sic det kontrollørar med 
tilgjenge ril heile 60 videoskjermar. 

Skulle du vere uheldig å få mo
torstogg inne i tunnelen blir du slept 
ut ganske kvikt, på staten si rekning. 

Den eldste av tunnelane vare re
habilitert da den nye vart teken i 
bruk. Tunnelane er becingrøyr som 
er senka ned i lausmassen, og tildek
ka. 
Advokatmat 

Det var mykje interessant å sjå på 
vestkysten. Ikkje berre flytebruene i 
Washington. Eggen og Drageset vit
ja mellom anna kollegaer i Calcrans, 
som er den offentelege vegetaten i 
California. Ein norsk vegplanleggar 
kan saktens bli frustrert og vonbro
ten over procesrar og kverulering 
mot gode vegprosjekt. Men det er 
truleg berre skillingsbollar mot dei 
motkreftene som sec inn når det skal 
byggjast ny veg i USA. 

Berre i California er det 90.000 
advokarar. Desse lever ikkje minst 
av å drive sak mot vegstyremaktene, 
når dei vil byggje veg over privat 
grnnn. Det er vanskeleg å byggje veg 
i lause lufta, også i USA. 

All vegbygging går elles ut på til
bod, og ein vel konsekvent dei rime
legaste boda, sjølv om dette ikkje all
tid er det fagleg sett beste. 

Dyrt å kaste papir på vegen 
Vedlikehaldet av vegane er godt i 

USA. Pent stelte midtfelt på motor
vegane. Lite søppel å sjå langs ho
vudvegane. Det kan skuldasc at sty
resmaktene reagerer strenge på slik 
tilgrising. Litt skilnad frå stat til stat, 
rett nok. Men skilta som forre! om 
bøtlegging, la ein merke til. Opp til 
1.000 dollar kostar det å kaste sjoko
ladepapiret ut av glaset på vegen. Og 
vegane er godt overvaka av tungt 
væpna politi. Eggen og Dragesec 
førde ikkje Statistikk over vakthal
det, men jamt kvar halvtime møtte 
dei politi som sto langs vegen og no
tene ivrig namn på bilførarar som 
hadde synda. 

Hengjebru med to dekk 
Tåka låg tjukk over legendariske 

Golden Gate då våre folk vitja San 
Francisco. Men vegen er ikkje lang 
til Oakland Bay Bridge, ei hengjebru 
i stål som er fullt på høgde med Gol
den gate i dimensjonar, men mindre 
kjend verda over. 

Brua har 10 køyrefelt, fem på 
kvart dekk. 200.000 køyrery passerer 
brua kvar veg, dagleg. Det kosrar 75 
cent å køyre over. 

Eggen og Drageset møtte vedlike
haldssjef og plansjef i San Francisco. 
Dei vedgjekk ar vegbyggingsperio
den i området no går mor slutten. 
Dei makrar rett og slett ikkje å løyse 
dei aukande trafikkproblema berre 
med å byggje nye bruer, tunnelar og 
vegar. Alternative kommunikasjons
midlar må ril, og styresmaktene er 
no i gang med utarbeiding av ein 
plan for eie lokalbanenett. I motsec
nad til mange andre amerikanske 
srorbyar er Frisco uran undergrunns
bane. 

Endå er det mange opplevingar og 
inntrykk frå USA-turen som kunne 
vore nemnde. Plassen tillet ikkje 
meir i denne omgang. Eggen og 
Dragesec dreg likevel fram den 
svære gode mottakinga dei fekk 
overalt der dei kom. Reisen var oodt 
førebudd �v dei overordna vegsc;res
makrene I hovudscaden, nærmast ein 
parallell til våre eige vegdirektorat. 
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BILTILSYNET I HORDAIAND HAR HAIT 50 IÆRA 

Mopedførarkurs populært 
valfag i ungdomsskulen 

Opplæringskrav 
Frå I januar 1987 varr det innførr 

krav om obligatorisk føraropplæring 
for alle som vil køyre moped, og 
som er mellom 16 og 20 år. Dei som 
allereie har førarkorc klasse T ( trak
tor) treng ikkje gjennomgå slik opp
læring. 

Dei som fylte 16 år for I .januar 
må ha eie aldersbevis med under 
køyring. Biltilsynsscasjon:rne skriv uc 
slike alderbevis. 

Bakgrunnen for innføringa av 
opplæringskravet var det srigande 
talet på ulukker med moped. Trass i 
at styresmaktene i 1979 innførte på
bod om bruk av hjelm og lys under 
køyriog, vare der fleire ulukker. Til 
dømes auka calec på skadde og drep-
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Av trafikkpedagog 
Tove Karlsen 

Foto: Gunnar Brodahl 

ne på moped frå 745 i 1981 til 858 i 
1983. 62� av <lesse var ungdom 
mellom 16 og 20 år. Samstundes veit 
vi at risikoen for personskader ved 
mopedsyklisrane er meir utsette. Vi 
veie og at 80 - 90% av alle ungdo
mar har køyn moped i ein eller an
nan samanheng, trass i at dei fleste 
ikkje eig moped sjølv. 

Opplæringseilbod 
I Hordaland finsc det fleire utve

gar for å få den naudsynte opplærin
ga. 

Dersom ein bur i nærleiken av 
Bergen, Isdalstø, Norheimsund, Voss 
eller Stord kan ein nytta faste opp
læringstilbod på heimstaden via køy
reskulane. Køyreskulane samlar opp 
grupper på 6 - l O elevar og dreg ut 
i distriktet og gjev opplæring der. 

Einskilde stader har friundervis
ninga opplæringstilbod. 

Ein rredje utveg er opplæring på 
ungdumsskulane. Om lag 40 ung
domsskular i Hordaland har ril no 
korne i gang med mopedopplæring 
valfag. Valfagec har vist seg å vere 
svære populære blant elevane. Ved 
dei srørre skulane er det større er
terspurnad enn det cilbodec skulane 
maktar å gje. Lærarane har vise scor 
interesse for å undervise i dette fa
get. 

Det er allikevel mykje som scår att 
før vårt fylke har eie dekkjande cil
bod. Vi må her satse på ac fleire 
ungdomsskular kjem i gang med 
mopedførarnpplæring. Køyreskulane 
kan ikkje makte denne oppgåven 
åleine. 

Inn i skuleverket 
Det er Stortingsmelding nr. 18 

som upnar for mopedføraropplæring 
som valfagstilbod i det offenrlege 
skuleverket. Av intensjnnane i mel
dinga går der fram at trafikkopplæ
ring skal vene ein livslang lærepro
sess der foreldra og der offenrlege 
skuleverk kjem srerkare inn i biletet. 

Det gjeld å treffa 
planken. Iallfall 
dersom du skal 
undervise elevane 
i denne kunsten. 



Samstundes er aldersgrensa for hiy
rerrening serr ned, slik ar ein no kan 
drive køyrerrening p;°1 moped fr:1 fyl
re155r. 

Vi som jobbar i bilrilsyner og driv 
med rrafikkrryggleiksarbeid, ser flei
re foremoner med opplæring gjenn
om skuleverker. 

Haldningspåverknad og 
kunnskapsformidling 

Skulen har gode høve ril .°1 drive 
haldningskapande arbeid hjt1 elevane 
errersorn opplæringa p.°1 moped 
srrekkjer seg over eie heile skuleår, 
med 2 rimer undervisning kvar veke. 
Til samanlikning er opplæringskra
ver som er fasesett i Normalplanen 
for obligatorisk mopedføraropplæ
ring på 20 rimar. Der er ikkje berre 
der haldningsskapande arbeidet mel
lom ungdomen som er vikrig. Dei 
unge treng og elementærkunnskaper 
om dei lovar og reglar som gjeld i 
trafikken. Ei undersøking Sinref har 
gjort syner ar 30 - ltO<;;- av elevane 
ikkje svarte riktig på dei mesr ele
menrære spørsmåla om trafikkregla
ne. Dersom desse ungdomane får 
den kunnskapen dei rreng, og dei 
riktige haldningane i trafikken, er vi 
sikre på at ulukkestala for unge bil
førarar og vil gå ned. 

Samarbeid med køyreskulane 
Mopedføraropplæring på ung

domsskulane gjev og høve til samar
beid med køyreskulane. Dei fleste av 
dei skulane i vårt fylke som har ko
me i gang med mopedføraropplæ
ring samarbeidde med ein køyresku
le. Undervisninga vert oftast organi
sert på den måten at skulen har an
svaret for den teoretiske delen av 
undervisninga, mens køyreskulen 
står for den praktiske delen av opp
læringa. Bakgrunnen for ein slik 
samarbeidsmodell er ar mange sku
lar manglar kvalifiserte lærarar og 
dessuten har vanskar med å skaffe 
naudsynt utstyr. 

Våren 1988 og neste skuleår rek
nar vi likevel med at dei fleste av dei 
skulane som no er i gang, etter kvare 
vil drive full opplæring på eiga 
hand. Derre er naudsync, av di køy-

Biltilsynet i 
Hordaland har i 
haust lære opp 50 
u ngclomssku le
lærarar til å 
undervise i 
mopedføraropp
læring på 
skulane. 

reskulane ikkje kan greie å dekkje er
rerspurnaden ,'\leine. Vi rreng begge 
rypar rilbod. 

Praktiske løysingar 
for skulane 

Der fins fleire måt,1r å organisere 
undervisninga p:1. Ei løysing er ;tt 
skulane sr;'\r for full opplæring sjølv, 
dersom dei har kvalifiserte lærarar 
eller skaffar lærnrane naudsynte kva
lifikasjonar. Skulane må då kjøpe, 
!eige eller låne der utstyr dei treng.
Nokre skular har kjøpt inn ursryrer
sjølv ved å ra ein eigenandel på 2
300 kr. for kvar elev. Til samanlik
ning kostar full opplæring ved ein
køyreskule 12 - 1500 kronar. Skular
som ligg geografisk nær kvarandre
kan gjere felles innkjøp av mopedar
og byte på <lesse. Det er høve til å
kjøpe inn rnopedar med god rabatt
via dei lokale NAF-avdelingane eller
ved tilbod hjå lokale forhandlarar.

Kurstilbod for lærarar 
Biltilsynet i Hordaland har enga

sjert seg mykje i arbeidet med å kva
lifisere lærarar i ungdornsskulane. 
Til no har det vore gjennomført 4 
kurs, der om lag 50 ungdomsskule
lærarar har deltatt. Slike kurs er 
obligaroriske for alle lærarar som vil 
undervise i moped - enren dei rek 
berre den teoretiske delen av opplæ
ringa eller står for full opplæring. 

Kursa er lagr opp i høve til Nor
malplanen for obligatorisk moped
føraropplæring og har gått over 28 
timar på 4 dagar. Halve kurser er 

reoretisk opplæring, der kursdelraka
rane må gjennomgå dei øving:rne 
som står i Normalplanen. Derre in
neber øvingar i køyregård, som sla-
1:'imkøyring mellom kjegler, bremse
og sroppe,wingar, balansee:ivingar og 
unnamanøver. I tillegg kjem koyring 
i by og på landeveg, og undervisning 
av kvarandre i trafikken. 

Under kursa har vi nytra video
opptak, slik ar delrakarane får betre 
høve ril å vurdere eigen køyremåre. 

Kursa har vorte avslutta med ein 
kunnskapstest. 

Stoda i Hordaland 
I vårt fylke er det Bergen og om

råda omkring som har flest tilbod 
om opplæring. Områda rundt Stord 
har og bra med tilbod via køyresku
lane og ungdomsskulane. I Voss
distriktet er det tilbod hjå køyresku
lane. I Nordhordland og Odda har 
det vore lire opplæringstilbod. No 
ser det likevel ur til at der losnar i ei 
rekkje kommunar i Nordhordland. 
Vi vonar der skal vera råd å få eir 
bra opplæringseilbod i gang via køy
reskular og ungdomsskular også i 
Odda-distriktet. 

Ulukkesreduksjon 
Sidan kravet om obligatorisk mo

pedføraropplæring van innført, har 
der vare ei marken nedgang i talet 
på dødsulukker med moped. Trygg 
Trafikk si oversikt frå september 
månad synar i ale 'i drepne moped
førarar mor 12 drepne same perio
den i fjor. 
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VALERIE KNOWLES FRA"VICTORIA TIL SPELHAU< 

- Det ser ut til å vera
meir bruk for veginge
niørar i Norge enn hei
me i Canada, seier over
ingeniør Vale.rie Know
les. Ho er den fyrste av 5 
kanadiske ingeniørar 
som no er tilsette i Sta
tens Vegvesen. Valerie 
får fylgje av nok ein 
kvinneleg kanadisk veg
ingeniør ved Hordaland 
vegkontor. Rogaland får 
også to frå Canada, me
dan den femte er tilsett 
ved Akershus vegkon
tor. 

! - Eg ser
! fram til å'l bli såpassnorsktalande at eg .. kan møte ·,;

.
·.· ... 
,·· hordalen-, •. dingen ute ; i felten, '. f seier : ·· Valerie .. , ) ·· \ Knowlesfrå Canada. 

Større utfordringar i Hordaland 
enn i British Columbia 

Valerie går frå fasr jobb hos eir privar vegingeniørfirma i Victoria, British Columbia. Ho har vore 8 år i same firma, og har vore oppceken med planlegging ov motorvegar. 
Lågare aktivitet - Errer at vi er ferdig med «higbway»-syscemer I samband med verdsurstillinga Expo 87, har akciviteren i vegbygginga gått ned. Dei føderale vegstyresmaktene har skore ned på l0yvingar til vegbygging. Det er blitt vesenrleg mindre å gjera på. Men Valeric: var ikkje nøgd med å tvinne tornrnelcottar og heva god løn for derte heime: i V icmria. Eg las mc:cl imercsse annonsen Statens vegvesen og vc:gdircktoratet rykka inn i c:i Vancouver-avis sist vimer, forte! h() 1 il Veg i Vest. 
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Trafikkseksjonen Erter berre få dager i ny jobb i Fyllingsdalen er det ikkje så mykje som er klarlagt av arbeidsoppgåvene framover. Men eg vil bli tilsett ved trafikkseksjonen i planavdelinga her ved Hordaland vegkontor. - Vegkontor, var forresten der einasce norske order Valerie brukte i vår samtale. Men når dette blir lese er ho i full gang med eir fire vekers norskkurs i Bergen. Når ho får fylgje av overingeniør Vera Pronker (anlegg) vil dei ro kanadiske ingeniørane gå saman om å lære seg norsk. - Eg veit at eg treng tala norsknår eg skal ur i felten, og mørn publikum. Eg ser fram til derte, seier Valerie oppglødd. Ho har elles bruke dei fyrste arbeidsclagane i ny jubb og nyte land til å lesa engelskspråkleg faglitteratur om norsk vegvesen. 

Same løna - Kan løna di no samanliknascmed eler du hadde i Canada) - Den ligg omlag på same nivå.Inntrykket eg sit att med er elles at yngre medarbeidarar i Norge vert løna høgare enn dei yngste i Canada. På den andre sida er eldre ingeniørar berre løna heime enn her i landet. - Og <<heime», der er stadig Victoria i Canada) - Eg er fast tilsett ved Hordalandvegkontor, med 6 månaders prøvetid. Eg vonar å bli i Norge lenge, smiler Valerie, og overtyder oss om ar ho meiner alvor. Ho er ugifr og kjem ril Norge uran sambuar. Vi seier ikkje meir. 
Ikkje statsvegvesen i Canada - K va ski! vegvesener i Canada fr�norske tilhøvei 



- Det eksiscerar ikkje noko scat!eg
motstykke i Canada. Der er offentleg
vegbygging ei føderal (delstatleg�
oppgåve. I British Columbia og det
andre scacane driv dei med ein del
vegplanlegging i føderal r.egi .. Men
ein brukar også konsulenthjelp t scor
grad. . . Vegbygging er der vanlegvis pn-
vate enrreprenørar som står for, er
ter at der offentlege vegvesen har
henta inn tilbad. De i føderale veg
erarane driv for der meste med reine
vedlikehaldsarbeid, seier Valerie
Knowles, som har mykje positive å 

seia om vegane i Norge.
Særleg sjølve vegdekker er betre 

her enn i Canada, seter ho. Valene
forte! om korleis vegdekker «lever» i
delstaten der ho vaks opp, Ontario.
På grunn av score ce_mperarurskilna
der C)jennom årer blir der telehiv av
heile" spesielle dimensjonar.

Men vegane i Canada er nok
breiare enn det eg opplever i Norge.

Nordmenn gode i engelsk 
Ein av dei som cok gode imot Va

lerie dei fyrste dagane på ny arbe ids
plass, var Mik� Milner. Han er frå
Australia, er gift norsk, og har vore
eir år på vegkontorer. Mike er kolle
ga av Valerie på planavdelinga, og
delte ut refleksbrikke som velkomsr-
gåve . 

·k I · 'kk' · A · - Noko sli ·t 1ar vt 1- 'Je I mert-
ka. Eg har aldri sett slike før, seier
Valerie, som cykkjer ideen er svære
god. 

- Er nordmenn leete å komme i
kontakt med?

- Eg har snakka med mange hyg
gelege medarbeidarar på vegkonto
rer. Engelskkunnskapane til nord
menn er eg imponert over, sjølv om
ikkje alle er like modige. «I don'r
speak english», er svaret eg får av 0� 

cil. Men når dette blir framført pa
perfekt engelsk kan du lure på om
vedkomande likevel ikkje kan nok til
å føra ein samtale, ler Valerie, som
no er i full gang med arbeidsdagen
på planavdelinga.

Ho vil ikkje mangle arbeidsopp
gåver i Hordaland, iallfall.

Tips om bruk av 
rundkjøring 

Av Arne Eltvik 

Generelt gjelder at alle som
kjører inn i en rundkjøring har
vikeplikt for trafikk i rundkjørin
gen. Dette er vist med vikeplikts
skilt og oppmerking av vikelinjer
i alle tilfarter. Den som kjører
inn i en rundkjøring skal derfor
følge regler som for kjøring inn
på en forkjørsveg. Der vil si vike
plikt for all trafikk og trafikken
inne i rundkjøringen skal ikke
hindres. Det spiller ingen rolle
hvem som tidsmessig kommer
først til vikelinjen . Hvis det kom
mer en sammenhengende kø i en
av tilfartene til venstre for deg,
har du vikeplikt for hele denne 

køen selv om du må vente i flere
minutter. Der som gjør at du som
oftest slipper å vente lenge, er ar
kjøretøy inne i rundkjøringen
skal ut i utfarten før den innfar
ten du venter i. Disse kjøretøyene
bryter den sammenhengende kø
en og det lages luker som du kan
benytte.

Feltbruk i tilfartene 
For å få størst mulig kapasitet i

rundkjøringene er det flere felt i
tilfartene. Derte gjør ar ro eller
flere kjøretøy kan utnytte samme
luke i trafikkstrømmen. I de fles
te rundkjøringer er der ikke faste
regler for hvilke felt som skal be
nyttes for de forskjellige svinge-

bevegelsene. Imidlertid vil vi an
befale at kjøretøy som skal ut
første utfart benytter høyre felt
og kjøretøy som skal ut siste ut
fart velger selv den plasseringen
som er mest hensiktsmessig. Det
te vil variere fra rundkjøring ei]
rundkjøring. Det kan også variere
innen samme rundkjøring etter
hvordan trafikkmøsterec vanerer
i løpet av døgnet.

Rundkjøringen i 
Fyllingsdalen 

Det er ikke vanlig å merke opp
felt inne i rundkjøringen. I Fyl
lingsdalen har vi gjort dette som
en prøveordning. Dette fordi kjø
retøy fra Sandeidvegen mot Oa
sen la seg i høyre felt i tilfarten
og kjørt rett fram inntil midtrefu
gen og ur mot Oasen. Kjøretøy i
venstre felt i innfarten fikk da ik
ke plass inne i rundkjøringen.
Ved slik kjøring reduseres kapasi
teten i rundkjøringen og det opp
står unødvendige konflikter. Dis
se ledelinjene i rundkjøringen er
lagt for å vise hvordan kjøringen
gjennom rundkjøringen bør fore
gå og det samme kjøremønster
bør følges i alle rundkjøringer .
Kjøretøy som skal inn i rundkjø
ringen har selvfølgelig fremdeles
vikeplikt for all trafikken inne i
rundkjøringen.
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Vi skal sikre betre 
rekruttering av oppsynet 

Rekrutteringa til oppsynet 
i Hordaland må betrast. Man
gelen på personell i <lesse 
nøkkelstill in gane fører i dag 
til at anleggstart blir utsett. 
Det er no forståing for at 
vidtgåande tiltak må setjast i 
verk for å løyse problema. Ei t 
eige synerteam har vore i ar
beid, og har lagt fram ei inn
stilling, der det som kan kal
last oppsynskrisa i fylket er 
gjennomdrøfta. 

Hordaland har i dag kring 120 
oppsynsrnannsstillingar. Tidleg i år 
var der 17 ledige srillingar. Trass i 
fleire rundar med utlysing har ein 
berre lukkast i få fire nye rilserre ved 
anleggsavdelinga, som framleis har 9 
leelige srillingar. Sroda er difor kri
risk for anlegg. 

Ved andre avdelingar er ikkje pro
blema clei same. Der er rilserr folk i 
oppsynsstillingane innan vedlikehald 
og på laboratoriet. 

lnneklemd 
(;enerelt kan det seiast ar sroda 

for uppsyner er slik at ein kjenner 
sc:g inneklemd mellom ingeniørar ug 
anleggsleiinga på den eine sida, og 
vcgarbcidarane på den andre. Dette 
har resultert i at oppsyner i for liten 
grad har delegert oppgåver ril ar
hc:id;iranc:. Ei slik opphoping av opp
gi, vc:r er forsterka gjennom pålegg 
<,Ill nye: oppgåvcr som oppsynet skal 
l0ysc:, uran ,Il andre dc:lar av arbeiclc:1 
blir prioritcri ned. Daganc blir ren 
og �lut for kurte 
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Går til betre løna arbeid 
Talet på ledige stillingar innan 

oppsynet er score, og aukancle. Søk
naden ril ledige srillingar er mangel
full. Det verr særleg vekt på mang
lande godtgjersle for den overrid 
som den nemnde stoda fører med 
seg. 

Oppsynsmenn forlet vegvesenet 

ril fordel for berre løna arbeid 1 

mindre kommunar og andre starlege 

erarar. Dei vil vekk frå arbeidsopp

gåver i vegvesener som dels er psy

kisk ryngande. Mangelfull planleg

ging gjer der vanskelig med. oppføl

ging og rilrerrelegging av eigen ar

beidssituasjon. 
Der verr lira rid ril srerk priorirer

re arbeidsoppgåver, som oppmåling 
og innmelding av produksjonsresul
rarer, kvalitetssikring og dokumenra
SJon. 

Planlegging 
Kvaliteten på planmarerialet har 

scor innverknad på arbeidssituasjo
nen ril anleggsleiinga. Der er difor 
vesentleg å unngå anleggsrarr før al
le formelle spørsmål er avklara. Go
de og oppdarerre drifrsplanar, og 
særleg korrridsplanar, er avgjerande 
element for arbeidssroda til opsyner. 
Dette er særleg viktig framfor av
slurringsfasen. Arbeider med utvikla 
og ra i bruk korttidsplanar i drifta 
må sryrkasr. Presise førebuingar før 
anleggstart skjer ved ar anleggssryra
ren ven vald ut seinasr eitt år før ar
beider i marken rek til. 

Tilsettingsvilkår og 
utdanning 

Det mf1 arbeiclast mot sentralt 
hald for å bctra oppsynet sine ar
beidsvilkår. Driftssjefen har ansvaret 
for å påverka vegdirekwracer og for
handlingsparrane, slik at oppsyncr 

kan f.'i berre vilkf1r når der gjeld av
spasering, godtgjersle for overtidsar
beid, heving av lønsnivåec og løn un
der ercerucdanning. 

Kraver til fagkunnskap hjå oppsy
net er skjerpa. Det var ridlegare van
leg med rekruttering av oppsyn mel
lom basar, medan der i dag er eir 
minstekrav med coårig teknisk fag
skule. 

Eir slikt skuletilbod finst ikkje i 
Bergen. Førde, Stavanger eller Pors
grunn er næraste alternativa. Syner
teamet har vend seg til fylkesskule
sryret med oppmodning om skiping 
av ein eigen teknisk fagskule med 
bygg- og anleggsline i Bergen. 

I tida framercer er det all grunn ril 
å tru at krava vil auke yrrerlegare. 
Som følge av teknisk utvikling og 
ansvarsdelegering vil ein del stillin
gar krevje ingeniørutdanning. 

Framlegger frå vegadministrasjo
nen er ar rilsaman 20 stillingar bør 
graderast opp ril ingeniørsrillingar 
fram ril 1993. 

Anna opplæring 
Ved siden av ein del av oppsyns

mannsrillingane vil krevje ingeniør
utdanning, har synerreamet gått inn 
på andre rilrak som kan styrke opp
synet sin formelle kompetanse. Der 
er lista opp ein serie med fagdisi pli
nar innan vegarbeider der der er 
trong for berre opplæring innan om
råde som er sams for alle avdelingar 
1 vegvesener. 

Arbeidsleiing, produksjonsplan-
legging, EDB, kvalitetssikring, øko
nomi og avtaleverker er stikkord for 
opplæring ved alle avclelingar. 

Tilbuda eksisterer i kurspakker frå 
Vegdirektoratet, interne kurspakker 
for sakshandsaming og nokre få sku-
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re, mener 
Terje 
Casper
sen. 

Friksjonsdekk et 
alternativ 

til piggdekk? 
Piggdekkenes skadevirk

ninger på asfaltdekket er 
kostbare for det offentlige. 
Ikke minst er støvplagene 
srore. Det finnes alternativ på 
dekkfronten. På godt vinter
føre gir friksjonsdekk, mi
kroseipet og seipet dekk like 
aodt veggrep som de vanlige 
�iggdekkene. Etter kjørte 
10.000 km er effekten på 
piggdekk mindre enn med 
friksjonsdekk, sepete og mo
krosepete dekk, uansett føre
forhold. Men det bør legges 
til at piggene i dekkene gjør 
asfalten ru. Med et eventuelt 
piggforbud blir asfalten glat
rere, og da kan resultatet end
re seg. 

Veg i Vest har innhemet en kom
ment.ir til den ,1k1uellc: piggdekk-

debatten fra Terje Caspersen, sum er 
en av innehaverne av firmaer Hjul
makeren i Bergen. 
Bedre effekt 

- Hva er friksjonsdekk, Casper
sen) - Der er er dekk med spesiell
gummiblanding, som er beregner for 
lavere rempernturer. Dekket har og 
mange stnå lammeller i slitebanen. 

Der finnes flere alternativer ril 
piggdekk. Jeg kan nevne mikro-seipe 
dekk, som er er nytt dekk, med tu
senvis av snitt i dekkmønsteret. Sei
ping, som kan foretas på nye og re
gummierte dekk, vil si ar en kurrer 
dekkmønsteret i smt1 snitt på tvers 
av rulleretning. Dette er en utmer
ker erstatning for piggdekk, sier 
Terje Caspersen. 

Sammenlignet med vanlige pigg
dekk gir disse alrernarivene økt kjø
relengde i forhuld ril slitasje, og 
opptil 15-20 prosent mer effekt ved 
scan ug oppbremsing på våt eller 
snmltkket veg. 

- Kan slike dekk brukes he�e""ir;�; - Dekkene kan der kjøres med he-
le årer, såfremt dekker råler bilens 
topphastighet. 

- Hvor dypt mønster må disse
dekkene ha for ar de skal gi god ef
fekt p,'t vinterføre) 

- På person- og varebiler bør dyb
den være 5 ril 8 mm, på lastebiler 
10-15 mm.
Piggeffekt 

- En annen sak, sier Caspersen, er
ar errer kjørre 8-10.000 km med 
piggdekk er piggene svært lite effek
tive. Med er friksjonsdekk, mikrosei
per eller seipet dekk, kan du få er 
bedre resultat, uttaler Terje Casper
sen ril Veg i Vest. 

Han peker på at piggene slites og 
legger seg i kjøreretningen. Dermed 
mister de mesreparren av effekten 
5111. Caspersens konklusjon er ar en bi
leier som ikke kjører mer enn 5.000 
km i gjennomsnitt i vintersesongen 
har en mer trafikksikker løsning på 
isføre med piggdekk enn friksjons
dekk uren pigger, mikroseipe-dekk 
eller seiping-dekk. 
Vogntog krever piggkjetting 

- Kan vognrug surn kjører over
fjeller vinterstid greie seg med vin
terdekk uren pigger ) 

- A komme opp og ned stigninge
ne fra Yesrlander ril 0srlandet blir 
vanskelig uren piggkjetting. Hver
ken piggdekk, mikroseipet dekk eller 
friksjonsdekk er rilsrrekkclig ril ti dra 
er fullastet VLlgntog i slike: stigninger 
på v,1nskelige 1·inrerfort. 
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PIASS TIL FLERE HÅNDBALLTALENTER: 

Trenin

gen går 
med liv 

og lyst i 
idretts

hallen på 
Bønes. 

Hallingkast og 
samtrening 

Både herre og damelag spiller i 
2. divisjon ved årets serie i be
driftshåndball.

Damelaget har pr. 9.11. spilt 
totalt 5 kamper, herav 2 tap og 3 
vunne kamper. 

Herrelaget har pr. samme dato 
spilt 6 kamper, herav 3 tap og 3 
vunne kamper. 

Hallingkastet 
Tradisjonen tro ble det årlige 

Hallingkastet på Gol arrangert 
helgen 2. - 4.10.87. Årets Hal
lingkast gikk inn i historien som 
det 16. i rekken og det er herun
der svært oppmuntrende å regis
tere ar interessen for «Halling
kastet» fortsatt er på topp. Hele 
I I. dame- og 13 herrelag var re
presentert ved turneringen. 

Hordalands damer sørger får å 
notere seg med seire i de innle
dende kampene og var således 
klar for semifinale. Til tross for 
fin applaus fra sidelinjen klarte 
damene heller ikke i år å kvalifi
sere seg for finalekamp. Det ble 
tap mot Vest-Agder, som senere i 
finalen gikk ut som årets vinner
lag. 
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Selv med heiarop og støtte fra 
sidelinjen klarte ikke Hordalands 
herrelag å kvalifisere seg for 
sluttspill i år. De noterte seg med 
to seire og ett tap i de innledende 
kampene. Lørdagen var derfor 
duket for gjennomføring av Hor
dalands såkalte «takktikkmøte» 
rundt bassengkanten. Møtets 
konklusjon også i år «vi blir bed
re til nesre år». 

Trening 
Vi har i år vært så heldige å få 

treningstid ved Bergen Racket
senter på Bønes l time hver tirs
dag fra kl. 1600. Dame- og herre
lag trener sammen. Oppslutnin
gen her har vært god, men vi 
kunne godt tenke oss nye hånd
balltalenter både på herre- og da
mesiden. Så derfor dersom DU 
har lyst til å delta i vegkontorets 
gode håndballmiljø, kom og tren 
med oss. Vi trenger din deltakelse 
e_men du har spilt håndball tid
ligere eller ikke. 

Håndballoppmenn 
Leif Haugland, herrer 
Torill Eliassen, damer 

Oppsynet .... 
Framhald fra side 26 

letilbod spesielt for oppsynsmenn og 
vegmeistra. 
Det er lagt opp til at ein skal bruka 
eir halvt år på kvart av emna, og 
samla opplæringstid på halvtanna 
år. 

Samarbeid 
Synerteamet har vidare analysert 

oppsynet sin posisjon i samarbeidet 
mellom <lei ulike nivå i etaten. Ein 
er her kome fram til at det mellom 
nivå 2 og nivå 3 må bli betre og jam
nare informasjonsutveksling. 

Plansituasjonen må berrast, gjenn
om tidleg avklaring av ansvarstil
høva mellom avdelingsleiinga og 
oppsynet, konsentrasjon av drifta og 
reservasjon mor å starta på nyanlegg 
uran at planane er klare. 

Val av personell 
Når ein skal velja personell som 

skal arbeide i lag, er det viktig å 
leggje vekt på <lei funksjonane som 
skal utførast. 

Det er dessutan trang for å redu
sera omfanget av detaljstyring frå 
nivå 1. 

Sluttfasen av eie anlegg må plan
leggast langt grundigare. 

Oppgåvene må prioriterast berre 
på den einskilde arbeidssraden. 

Ein må stimulera til eigenutvik
ling, i samråd med dei tillitsvalde. 

Meir delegering 
Når det gjeld tilhøvet mellom 

oppsynet og arbeidslaget, må det i 
større grad gjennomførast ei delege
ring av oppgåver. Opplæringa må 
bl I betre, og informasjonsflyten mel
lom nivåa må betrast. Grunnlaget 
for val av formenn må karrleggast. 

Der haldningsskapande arbeidet 
rnå det leggast vekt på, slik at ein 
godrek ar det er verdifullt at nokon 
vil utvikla seg i formannsrolla. 

Synerteamet har gjort framlegg 
om ar avdelingsleiarane straks skal 
ta initiativ til gjennomfoiring av 
korttidsplanlegging på den einskilde 
u rbeids plassen. 



Velkomen til 

ETNE KOMMUNE 

- Yegvisaren i Eene gjev mykje nyttig informasjon, slår overing. Lars Juvik fast. Her med andletet vend moe
forografen under ei orientering for tilsette i vegvesenet. 

ETNE VISER VEG 

Som første kommune 
Hordaland har Erne teke i 
bruk nye informasjonstavler 
for vegfarande. Dei reviderte 
skilrnormalane tilseier at det 
tradisjonelle «skilt 636» kan 
su pplerast eller erstattast av 
meir detaljerte kart, eller an
nan informasjon av interesse 
for traf ikantane. Prosjektet i 
Etne er gjennomført etter 
opptakt frå Hordaland Veg
kontor, med Etne kommune 
og lokale verksemder som 
samarbeidsparrnarar. 

- Bakgrunnen for at vi rok npp
derte er at dei ridlegare infnravlene 

gjev lite informasjon. Det er ønske
leg med skikkeleg kart, samt opplys
ningar om overnattingseilbod , bank, 
post og anna dei reisande kan ha 
nyrre av, seier overing. Lars Juvik til 
Veg i Vest. 

Ved å gje plass ril noko «reklame» 
på tavla vil vi kunne få dekka kosna
der for vegvesener. 

Kommunal gjennomføring 
Ordforar Lars Øyre i Erne er 

svært nøgd med samarbeider om 
denne saka. Kommunen har stått for 
den praktiske tilrettelegginga, i form 
av konrakr med skilrprodusenr og 
dei lokale verksemdene. Velviljen 
har vore stor for riltaker lokalt. 

Tilsaman 7 ravlar forre! om Eene 
sin rilbod, ug viser veg i områder. 
Post, bank, reiselivsnæring og han-

delssrand er med på opplegget i 
kommunen. Tavlene kosrar 150.000 
kr., pluss moms. 

Godt motteke 

- Korleis har reaksjonane vore)
- Til no har vi fått mange tilbake-

meldingar, og dei har vore svært po
sitive. Ikkje minst har vi fått spurna
der frå andre kommunar om korleis 
dei bør gå fram for å få til noko lik
nande, seier Øyre, som har stilt Erne 
sine nyerverva røynsler på områder 
vederlagsfritt til disposisjon for gode 
grannar. 

Elles kan det nemnast at også 
Bømlo kommune har emna på eie 
nytt vegvisar-opplegg. Førebels er 
nye informasjonstavlar ikkje inn
kjøpt i der sørvestre hjørner av fyl
ker. 
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P�ON1L 
50-ÅRSDAGAR

Leiv Solberg 3.januar 1988 
Lars Kleppe 25.januar 1988 
Ottar N åmdal l 8.februar 1988 

60-ÅRSDAGAR
Thorbjørn Knutsen I O.januar 1988
Bernt Varleite 15.januar 1988
Johan Lofthus 24.januar 1988
Helge Øverland 24.februar 1988
Birger Eigescad 26.februar 1988

Desse kan vente seg ei helsing og eie gavekore 
TAKK 
Hjerceleg rakk for helsinga og gåva ei! 60-årsdagen min. 
Håkon Olsnes 

Takk for helsinga og gåva i anledning min 60 års dag. 
Olav G. Aanderaa 
Hjerceleg c::ikk for helsing og gåve til 60-årsdagen min 
Bjarne K. Ytre Arne 

Hjerteleg takk for oppmerksomheten i anledning 
min 60 års dag. 
Fridtjov Ekel�nd 

Takk for gåva og helsing på min 60 års dag. 
Erling Kvingedal 

GOD JUL 
Redaksjonen for Veg i Vest 
ynskjer alle lesarane ein 
riktig god 1ul og eie 
fr�1mgangsrikr nyre Jr 1 

Nye medarbeidere i etaten sidan 
15/ 10. Veg i Vesc ønskjer 
velkomen 

Magne Fjell, overingeniør vikar, 
grunnseksjonen 
Øystein Birkeland, ingeniør, 
anleggsavdelinga 
Helge Giljarhus, 
kontrollingeniør, 
anleggsavdelinga 
John Ove Bjørge, 
konerollingeniør, 
anleggsavdelinga 
Valerie Knowles, overingeniør, 
planavdelinga 
Vera Pronker, overingeniør, 
anleggsavdelinga 

Desse har slurca sidan sist: 
Bård Kleppeland ingeniør 
anleggsavdelinga 
Arne Aase ingeniør biltilsynet 

NYE MEDARBEIDARAR 
l OPPSYNET 
Momodou Jobarceh 
Even Femanger 

Tc1kk for oppmerksomheten på 
min 60 årsdag. 
Nils Bocnen, Røldal 

Takkar så mykje for den fine 
gåva _eg fekk då eg gjekk av med
pens1on. 
Nils 0. Tvedr, Røldal 

Hjerteleg takk for helsing oo 
gåve til (iO årsdagen. 

b 

Odd Gjelsvik 
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